
Červen 2023
Číslo 174

Třetí červnovou sobotu se konal Regionální den železnice pořádaný Český-
mi drahami ve spolupráci se Správou železnic a městy Staňkov, Horšovský Týn 
a Poběžovice. Letos se poprvé povedlo zajistit, aby historická párovka byla vy-
pravována ze Staňkova. A bylo to dobře, zájem Staňkováků byl veliký a historické 
vozy téměř praskaly ve švech. 

Vypulírovaná lokomotiva se snažila ze všech sil a kouř z jejího komína udělal 
cestujícím historický zážitek opravdu autentickým - škoda jen, že průvodčí obchá-
zel vagóny s nudnou elektronickou pokladnou, která přece jen sluší víc Pendolinu 
než párou funící babičce. Vzhledem k tomu, že historický vlak stavěl opravdu 
všude, jak se na courák sluší, dalo se v klidu vystoupit například v Křenovech, 
doběhnout si na vyhlášenou zmrzlinu a potom spojit výlet vlakový s turistickým 
a vrátit se třeba s celou rodinou do Staňkova pěšky.  Počasí na takový výlet bylo 
ideální.

Komu to letos nevyšlo, tomu držme palce, ať to vyjde příště. Opravdu to bylo 
fajn. Škoda jen, že se člověk na internetových stránkách Českých drah, inzerova-
ných na plakátu, nedozvěděl vůbec nic. Jsou aktualizované v roce 2022. To už je 
opravdu slušné zpoždění...                           Ferdinand Schenk

Vítání občánků
Druhý červnový pátek radní Martin Horák 
na Staré radnici přivítal celkem dvacet čtyři 
nových staňkovských občánků. 
Doufejme, že se jim tu bude líbit a dobře žít. 
Tímto se k přání zdraví, štěstí a spokojené-
ho života připojuje i redakce Staňkovska.
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Z jednání městské rady

Probíhající rekonstrukce
V ulici Americká probíhá budování chodníků. V rámci tohoto projektu 
zde dle možností vzniknou i parkovací stání.  Po pravé straně, směrem k 
obchvatu, již probíhá pokládka zámkové dlažby.
Druhá, podstatně nákladnější rekonstrukce  Baarovy  ulice, se celkem 
úspěšně blíží ke konci první etapy. V průběhu stavby jsme museli řešit 
problémy především se stavem původní kanalizace. Do konce června by 
tato etapa měla být dokončena a započata etapa druhá. Během druhé 
etapy budou ve výjezdu omezeni hasiči. Výjezd bude dočasně řešen ulicí U 
Čermenského lesíka. Dovoluji si tímto místní občany poprosit o trpělivost, 
obezřetnost a o udržování průjezdnosti této ulice.                                  eek

3133/1 a 3132/1 v k. ú. Staňkov-
-město o výměře cca 64 m2

paní Marii Mifkové Bozděchové, 
Soukenická 412, Staňkov, za cenu 
2,- Kč/m2, 
- příkazní smlouvu a plnou moc 
mezi městem Staňkov a firmou 
DOMOZA projekt s.r.o., se sídlem 
Teslova 1202/3, Plzeň.  Předmětem 
žádosti je dotace včetně příloh na 
akci Výstavba chodníků v Ohučo-
vě z Integrovaného regionálního 
operačního programu 2021 - 2027.  
Odměna za práci bude ve výši 
40 000,- Kč,
- fin. příspěvek ve výši 10 000,- Kč 
Klubu 3.armády,
- hospodaření organizací založených 
městem Staňkov za r. 2022
a) Lesy Staňkov s.r.o.
b) Městské nemovitosti s.r.o.
- příspěvek SK Krchleby 1921 ve výši 
20 000,- Kč na financování pouti v 
obci Krchleby. Luboš Holeček

Zasedání rady města  10. 5. 2023

Rada města schvaluje
- příspěvek  3 000,- Kč  na Oblastní 
klubovou výstavu Německých ovčá-
ků, která se bude konat 10. 6. 2023 
na cvičišti  kynologického klubu na 
Mastníku, a  bezplatné zapůjčení 
stanu,
- poskytnutí finančního daru na 
volnočasové aktivity dětí Dětského 
domova ve Staňkově, na částečné 
pokrytí nákladů na letní rekreaci ve 
výši 17 546,- Kč, 
- dohodu o výpovědi z pachtovní 
smlouvy mezi městem Staňkov a 
Lukášem Veverkou z pozemku parc. 
č. 139/2 v k. ú. Staňkov-město ke 
dni 1. června 2023, 
- pronájem části pozemku parc. 
č. 1107/1 v k. ú. Ohučov o výměře 
cca 93 m2 panu Miroslavu
Freislebenovi, Rašínova 148, Staň-
kov za cenu 2,- Kč/m2,
- pronájem části pozemků parc. č. 

Společenská kronika
V měsíci červnu oslavili nebo oslaví významné životní jubileum 
tito občané Staňkova

Kopecká Jindřiška, Staňkov I   93 let
Maxa Zdeněk, Staňkov I    93 let
Frühaufová Marta, Staňkov II   92 let  
Bozděchová Alena, Staňkov I    80 let
Neubauerová Jiřina, Staňkov II   75 let  
Wegschmiedová Anna, Staňkov II   75 let
Šteinbachová Anežka, Ohučov   75 let  
Maříková Anna, Staňkov I    75 let
Špatzová Marie, Vránov    75 let  
Bauer Václav, Staňkov I    75 let
Leitl Jaroslav, Krchleby    75 let  
Grmanová Věra, Staňkov II   75 let
Vrána Karel, Staňkov II    70 let  
Bozděch Josef, Staňkov I    70 let
Bozděch Stanislav, Staňkov I   70 let  
Hadrava Jaroslav, Krchleby   70 let

 Oslavencům blahopřejeme!

 SK Krchleby

1921

oddíl
kopané

1931

SK Krchleby hledá 

SPRÁVCE 
fotbalového 

hřiště

Hlavní náplní práce je příprava hřiště 
před domácími zápasy – především 

lajnování, sítě a následně úklid kabin. 
Součástí povinnosti správce 

NENÍ sekání trávníku.

Zájemci kontaktujte nás 
pro bližší informace na 
e-mailu fox@krchleby.cz,  
anebo na telefonu 
723 233 946.

Krchleby_inzerce_Spravce fotbaloveho hriste.indd   1Krchleby_inzerce_Spravce fotbaloveho hriste.indd   1 12.06.2023   20:5812.06.2023   20:58
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Oslavy MDD
První červnová neděle se nesla ve znamení oslav Mezinárodního dne dětí. 
Perfektní počasí, spousta soutěží a atrakcí, tradiční skotačení v hasičské 
pěně, to všechno jste mohli zažít, když jste odpoledne zavítali na hřiště 
za sokolovnou. Hlavním pořadatelem bylo sice město Staňkov, velký dík 
ovšem patří také všem, kteří pro děti připravili opět skvělé zážitky, tedy 
vedoucím skautů, TOM Stříbrná rosa, hasičům a všem ostatním, kteří zde 
přiložili ruku k dílu.       fes

Ve staňkovské základní umělecké škole se ke konci roku také nezahálelo.  
Vedle závěrečných koncertů byla opět nejviditelnější tečkou za uměleckým 
školním rokem výstava výtvarného oboru, která byla jako vždy velmi inspi-
rativní a skvělá. Člověk zůstává každoročně v úžasu nad tím, co všechno se 
dá ještě vymyslet a kam se posunout. Všechny učitelky výtvarného oboru 
se pochlubily tím nejlepším, co se žákům pod jejich vedením podařilo 
vytvořit, a opravdu se bylo na co dívat. Komu se nepodařilo do Lidového 
domu letos zavítat, může to zkusit příští rok znovu. Nemůžu ale říct, že 
přijde na stejnou výstavu. Každá výstava byla jiná a já osobně lituji těch, 
které jsem neviděl. 
A ještě drobnost - chtěl bych poděkovat dětem z výtvarného oboru za 
jejich ochotu pomoci s dalšími dětskými akcemi. Ačkoli to není zmíněno v 
každém článku, malování na obličej bývá jednou z nejoblíbenějších atrakcí 
a stanoviště je vždy obleženo malými i většími dětmi.        
Výtvarka prostě jede!                Ferdinand Schenk
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ZÁPIS DO MATEŘSKÉ 
ŠKOLY NA ŠKOLNÍ 

ROK 2023/2024 
Vážení rodiče, 

Pro usnadnění a urychlení zápisu Vašeho dítěte do naší mateřské školy využijte  

ELEKTRONICKÝ PŘEDZÁPIS, který bude přístupný od 20. 4. 2023 do 30. 4. 2023. 

https://elektronickypredzapis.cz/materska-skola/stankov 
Samotný zápis do MŠ se uskuteční prezenční formou (i s Vaším dítětem) v termínu od 3.5. 

do 5.5.2023 vždy od 8:00 do 13:30 v ředitelně MŠ. Přesný termín si budete moct vybrat 
v elektronickém předzápisu. 

K zápisu je nutné přinést vyplněnou žádost podepsanou oběma zákonnými zástupci a 
potvrzenou od pediatra, dále rodný list dítěte a Váš občanský průkaz. 

 
Pokud někdo nemůže elektronický předzápis využít, je možné si vyzvednout přihlášku vždy 

v pondělí přímo v mateřské škole po předchozí telefonické domluvě na tel. čísle 
379 492 203. 

Přihláška je také k dispozici na našich webových stránkách www.skolkastankov.cz 
(V tomto případě si telefonicky domluvte termín přinesení vyplněné přihlášky). 

 

31.5. 2023 bude zveřejněn na webových stránkách a na úřední desce MŠ (u vstupních 
vrátek) pod registračními čísly seznam přijatých dětí. 

ŠKOLNÍ VÝLET… za zvířátky
 Že bude letošní školní výlet za zvířátky, jsme věděli už dlouho 
dopředu. Že se tentokrát pojede na dvě místa také, jen termín nám trochu 
pokulhával.  Nakonec jsme ho stanovili na středu 17. května. Všichni víme, 
jak to letos bylo s jarním počasím náročné. Jeho nestálost nám přidělávala 
starosti a ty ještě umocňovaly nevlídné předpovědi. Došlo to tak daleko, že 
jsme dokonce přemýšleli o tom výlet odvolat a počkat na vhodnější termín. 
Tomu nahrávala i poměrně velká nemocnost malých dětí. Ještě v pondělí 
jsme plánovali a kombinovali možná řešení. Nakonec bylo nejlepší to, co 
bylo v plánu od samého začátku. Pojedeme ve středu 17.5. a užijeme si to i 
přes chladno a deštivo. Jak se později ukázalo, bylo to správné rozhodnutí. 
Chladno sice bylo, s tím jsme počítali, ale nepršelo, a to nám pomohlo si 
školní výlet užít se vším všudy.
 Jeden autobus se vydal do ZOO v Plzni - ten vezl Vrabečky, Žabičky a 
Včeličky, a druhý se vydal do Farmaparku v Ledcích u Plzně s Motýlky a 
Beruškami. Už samotná jízda autobusem s bezpečnostními pásy se dětem 
líbila. Někteří totiž tímto dopravním prostředkem jeli poprvé.
 Já jsem jela s těmi mladšími a za sebe mohu říct, že jsme se 
všichni vraceli domů doslova nadšeni. Už při příjezdu na parkoviště se 
nás ujaly dvě místní průvodkyně / ošetřovatelky (Martina a Alone) a moc 
vřele nás přivítaly. Po vzájemném představení nás zavedly do prostoru 
připraveného na svačinu, kde nám poskytly dostatečný časový prostor pro 
občerstvení. Zde nás potěšila zdánlivá maličkost. Na stolech byly fotografie 
jednotlivých tříd naší školky, které nám vytvořily přehledný zasedací 
pořádek. Někomu se to může zdát jako nepodstatná malichernost, ale my 
jsme pochopili, že se na naši návštěvu těšili tak jako my na ně a předem 
se na ni řádně připravili.  Také objednaný program byl zábavný a zároveň 
poučný, a co je dost důležité, byl sestaven nejen s přihlédnutím k věku dětí, 
ale byl vytvořen našim Motýlkům a Beruškám přímo „na tělo“. Děti získaly 
praktické informace a také se dozvěděly zajímavosti spojené s konkrétním 
pozorováním. Mohly vstupovat do debaty, klást otázky, řešit hádanky apod. 
Vše si mohly na místě vyzkoušet, ověřit a osahat. Učily se metodou prožitku, 
což je jejich věku nejbližší, nejzajímavější a nejúčinnější.  Namátkou 
uvedu několik příkladů, co se dětem moc líbilo. Blízký kontakt s kočkami 
v Kočičkově, krmení lamy, která nám předvedla plivání do dálky, a drbání 
ochočených koz. Opravdu musíme farmaparku poděkovat za osobitý přístup 
a milé přijetí naší výpravy. Na dopoledne s Martinou a Alone budeme 
dlouho vzpomínat. Určitě se tam zase někdy vydáme.
 Bylo by nespravedlivé, kdybych se nezmínila o druhé skupině, 
která navštívila ZOO. Informace mám jen z jejich vyprávění, ale co jsem 
slyšela, tak i oni si to pěkně užili. Pro většinu z nich byla velmi zajímavá 

návštěva Asijské zahrady a Světa v podzemí, který jim přiblížil život 
v jeskyních, hrobkách apod. Zrovna to bylo pro předškoláky poutavé 
téma, se kterým se moc často nesetkávají. Někteří ani netušili, že i takové 
zajímavosti zoologická zahrada skýtá. Vyvrcholením bylo představení 
sokolníků, kteří dětem ukázali, že i jedinci ze zvířecí říše umí poslouchat.
 Závěrem stručné hodnocení: Výlet se nám moc líbil a už teď se 
těšíme na podobnou akci.             M. Přibylová, MŠ Staňkov

Děkujeme 
panu Karbanovi od dobrovolných hasičů za opravu a 
zprovoznění všech školkových koloběžek a panu Muchnovi 
st. za dofoukání fotbalových míčů. Bez nich by veselé 
dovádění na naší školní zahradě nebylo to pravé. Jsme jim 
vděčni o to víc, že se nám nabídli sami. Naopak nás mrzí, že 
se z rodičů 122 zapsaných dětí po naší výzvě přihlásili jen 
oni dva.

Zápis do MŠ
První květnový týden se v 
mateřské školce sešlo hned 
několik desítek nových dětí 
a jejich rodičů, kteří by rádi 
zapsali svou ratolest právě k 
nám. Všichni mohli využít den 
otevřených dveří k prohlídce 
školky a následnému zápisu.
Přihlášek bylo podáno celkem 
čtyřicet šest, přijatých však 
mohlo být k naplnění kapaci-
ty školky pouze třicet tři dětí. 
Zbytek nebyl přijat buď z dů-
vodu nízkého věku, nebo pro-
tože zde nemají trvalý pobyt. 
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Včeličkové odpoledne
Uplynulý školkový rok 2022/23 se nesl ve znamení ochrany přírody a byl 
plný akcí s enviromentální tematikou. Děti se zúčastnily mnoha výletů, 
kde se dozvěděly ještě větší spoustu zajímavostí. O některých už na našich 
stránkách řeč byla, ale pokud se podíváme na stručný výčet, je to opravdu 
obdivuhodné - den s Lesy České republiky v Mezholezích, sázení stromků, 
ukázka těžby dřeva, přehlídka dravých ptáků s panem Šporerem, zvířecí há-
danky, Bramborový den v mateřské škole - soutěže, úkoly, vaření brambo-
račky, Bezpečný pes - jak se chovat, divadlo - Pohádka z paloučku, návštěva 
ZOO a Farmaparku U Toma…Kontinuálně probíhal sběr hliníku do ZOO pro 
klokana rudokrkého - Rudu. Od jara 2019 už ze školky odvezli 2 462 kg!
Včelí odpoledne pro děti a rodiče s kreativní dílnou, včelím úlem a spoustou 
her bylo tedy jen další součástí projektu, ovšem velice pečlivě připravenou. 
Jak už je u naší školky dobrým zvykem, všichni se úžasně pobavili a děti i 
rodiče prožili krásné odpoledne. Všem, co se o to postarali, patří veliký dík.
Aby se ovšem děti s včelkami seznámily opravdu dokonale, v pátek následo-
valo setkání přímo se včelařem.           fes

Sponzoři včelího dne: 
holýšovská pekárna, firma 

Stach Krchleby, včelařství Smo-
lík, Mladé pušky, SDH a paní 
Králová - lití svíček z vosku. 

Děkujeme!

Pro školní rok 2023/24 bylo do 1. 
tříd přijato 42 dětí, deváté třídy 
letos opouští 55 žáků.
Potěšilo nás, že kromě jednoho 
žáka všichni uspěli v prvním kole 
přijímacího řízení. Velká většina 
žáků zvládla přijímací zkoušky vel-
mi dobře a dostala se tak na svoji 
vysněnou školu!

Hezké prázdniny!

ŽÁKOVSKÝ PLES
Přípravy probíhaly téměř od začátku roku. Museli jsme si zajistit 
kapelu, fotografku, choreografku či připravit tombolu. Nácvik na 
předtančení  začal už v prosinci, ne vždy to bylo jednoduché, 
ale my to zvládli. Proběhlo poměrně dost neshod, ale my to 
ustáli a nakonec se vše vyřešilo. Dva dny před plesem jsme 
pracovali v Lidovém domě, aby vše bylo perfektní. V pátek jsme 
odcházeli s pocitem, že máme vše připravené a bude to skvělé. 
Bylo to tady. Všichni jsme plní očekávání, nervozity a štěstí če-
kali, až sál přivítá Tomáš Fejtek. Následovalo předtančení, které 
se nejdříve zdálo nekonečné, ale najednou bylo za námi. Na 
něj navázalo slavnostní šerpování. Poté jsem měla proslov. Byli 
jsme dojati, na tento moment jsme čekali celých 9 let. Následo-
val zahajovací tanec s rodiči či učiteli. K tanci a poslechu hrála 
kapela Dozvuk. Ve volných chvílích se prodávala tombola, za 
kterou děkujeme sponzorům. Večer byl ozvláštněn vystoupením 
ZUŠ Staňkov, párovými tanci a skupinovými tanci z Holýšova. 
Odbila desátá hodina a my žáci se připravili na půlnoční vystou-
pení. Užívali jsme si ho a byli šťastní. Po překvapení jsme se 
seběhli všichni v našich mikinách a tančili na dojemnou píseň. 
Následovalo ještě jedno speciální překvapení pod vedením 
rodičů, všichni se smáli, protože to stálo za to.
Uteklo to jako voda a my už uklízeli sál a odcházeli domů una-
vení, ale plní zážitků. Byl to nezapomenutelný večer. Děkujeme 
všem, kteří nás podpořili a přišli se na nás podívat. Vážíme si 
veškeré pomoci a zapojení při přípravě. Velké díky patří třídním 
učitelům a paním asistentkám. Doufáme, že se vám ples líbil a 
že jste si ho užili stejně jako my.       
Adéla Tauerová, 9. B (převzato ze školního časopisu Škola pod lupou)
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Kultura

5. - 9. 7.  - kino na kolečkách – městský  
  stadion
15. 7.  - Míla Šobr U Šimků
28. - 30. 7. - staňkovská pouť
31. 7.  - pouťové dozvuky v sokolovně
11. - 13. 8. - výstava květin v LD
16. 9.  - 1. lekce tanečního kurzu v LD
  přihlášky na podatelně MěÚ
23. 10. - Kafe u Osmanyho v LD

Naše ZŠ má nové venkovní lavičky
V minulém měsíci se kolem školy objevilo celkem 20 nových laviček. Na 
výrobě těchto laviček se již v loňském roce podíleli loňští deváťáci, kteří 
z rozřezaných kmenů odstranili kůru a všechno nahrubo obrousili. Poté 
co klády vyschly, pomáhali letošní deváťáci s další přípravou a montáží. 
Vše nakonec dodělávali žáci 7. B při pracovních činnostech. Lavičky jsou 
rozmístěny podél školy ve skupinách po pěti, aby mohla vždy celá třída za 
hezkého počasí využít prostory kolem školy na učení pod širým nebem. 
Nyní nás už čeká jen na podzim, až lavičky úplně vyschnou, opatřit je nátě-
rem, aby dlouho vydržely.
 
Základní škola moc děkuje pánům Michalu Tankóovi a Františku Bozděcho-
vi bez jejichž vydatné pomoci při výrobě bychom lavičky určitě neměli.

Zdeněk Valečka

Staňkovští chovatelé 
exotů darovali ZŠ 

Staňkov 
částku 3 000,- Kč na 

ocenění úspěšných žáků
Již několik let se v budově 
sokolovny Staňkov konají 
každou druhou sobotu v měsíci 

v době od 7:30 do 9:00 hodin burzy exotického ptactva. Na tuto 
burzu se sjíždějí chovatelé z celých západních Čech. Na burze lze 
vystavit, prodat či koupit odchované ptactvo, zakoupit léčiva, krmivo 
či jiné chovatelské potřeby. Chovatelé také občasně pořádají zájezd 
na některou z jiných burz, přičemž poslední výlet byl na burzu do 
německého Straubingu.

Termíny následujících burz:
 8. 7., 12. 8., 9. 9., 14. 10., 11. 11., 9. 12.

Paní Romaně Schuldové vyšla již 15. básnická sbírka
Paní Romana Schuldová je spoluobčanům města Staňkov důvěrně známá 
jako dlouholetá klavírní pedagožka a komponistka tamní základní umělec-
ké školy. Málokdo však ví, že členka Střediska západočeských spisovatelů 
je také úspěšnou básnířkou. Básnické tvorbě se věnuje již čtyři desítky let 
a získala i řadu ocenění. Básnická sbírka „Plamenům a řekám“ byla napří-
klad nominována na „Nejlepší básnickou sbírku roku 2016“. V letech 1994 
- 2014 vydala paní Romana vlastním nákladem 5 sbírek poezie. Od roku 
2015 jsem byla poctěna ilustrováním dalších deseti básnických sbírek s pří-
znivým ohlasem veřejnosti i odborných recenzí. Prezentace básnické sbírky 
„Už svitne naděje“ proběhla v roce 2018 dokonce v prostorách katedrály sv. 
Bartoloměje v Plzni za přítomnosti biskupa Františka Radkovského a P. Emila 
Soukupa. Knihu „Jak dokáže bolet něha“ (2020) pokřtil v Karmelitánském 
knihkupectví ředitel Diecézní charity Plzeň Ing. Jiří Lodr. Zde také proběhla 
prezentace poslední básnické sbírky nazvané „Melodie noci“ (vydaná pl-
zeňským vydavatelstvím ARTKRIST, kterou lze zakoupit v celostátním řetězci 
knihkupectví Kosmas. Výtěžek z prodeje v Karmelitánském knihkupectví byl 
věnován na dobročinné účely, a to ve prospěch Hospice sv. Lazara v Plzni. 
Anotace na knihu Melodie noci zní:  „V básních se snoubí silný duchovní 
rozměr s láskou k poezii a k hudbě. Je intimní výpovědí o trpělivém čekání, 
hledání i očistném otvírání utajených komnat. Imaginární obrazy vhodně 
akcentují obsah plný naděje, touhy, pokory a víry.  Básnická sbírka je již de-
sátým počinem dvou symbioticky spjatých autorek.“

Autorka textu je publicistka, fotografka, výtvarnice a ilustrátorka Eva Hubatová



Konečně chodníky v Americké ulici, ale…
Po dlouhých letech čekání došlo i na budování důstojnějšího vzhledu 
donedávna jedné z nejfrekventovanějších ulic ve Staňkově, Americké ulice, 
a to v úseku od mostu přes Laškov po hranice obce ve směru na H. Týn. 
Pravá strana ulice tímto směrem je již v hrubých obrysech hotova, chybí 
dlažba na chodnících a ve vjezdech do objektů a zatravnění prostorů mezi 
vozovkou a vlastním chodníkem. A zde je to „ale“ v nadpisu – současné 
řešení prakticky velmi ztíží parkování nebo zastavení před domem i pro 
zásilkové služby při dodání zejména větších předmětů. Nebudou zde 
jako v některých jiných obcích plochy pro zaparkování auta před domem. 
Zásadním důvodem nemožnosti vytvořit stání pro auta je rozdílná výška 
silnice okolních parcel. Tato záležitost je řešena tím, že na protější straně 
ulice bude pruh pro zaparkování, podobně jako je tomu na části Americké 
ulice od mostu přes potok až po rozcestí s ulicí 28. října, jenže na opačné 
straně. I tak na tom budou obyvatelé této části ulice z tohoto hlediska lépe 
než zbytek Americké ul. k náměstí a části Plzeňské ul. až ke škole Bean. Zde 
je to s parkováním podstatně horší, ne-li nemožné.
 Jak již bylo napsáno, dosud chybí dlažba na chodnících, pouze je 
zhutněn podklad, ale již se na budoucím chodníku válejí psí výkaly. Nejsou 
to nevychovaní psi, ale jejich majitelé!
 Velmi chvályhodným počinem je uložení optického kabelu pod 
chodníkem pro zrychlení internetu.       J. Steinbach

Z archivu
Lovecký spolek Bor 
Lovecká a myslivecká bratrstva se utvářela hluboko v minulosti. 
V souvislosti s rozvojem spolkového života ve druhé polovině 19. století 
se začaly zakládat zejména na konci 19. století i spolky lovecké. Dalším 
impulsem pro jejich formování se stalo zřízení Českomoravské myslivecké 
jednoty v roce 1923. Nedlouho poté vznikl Lovecký klub Bor pro Staňkov 
a okolí v Městysi Staňkově.
Nejprve se sešlo několik nadšenců, kteří utvořili prozatímní výbor a 
připravili založení spolku. Ustavující valná hromada se konala 1. srpna 
1926. Byli na ní zvoleni všichni funkcionáři, přijati první členové spolku 
a odsouhlasen název klubu Bor. Zúčastnění se shodli i na náplni činnosti, 
kterou představovala myslivecká práce, pronájem honebních okrsků a 
lov zvěře v nich. V plánu bylo především získání honiteb, ale rovněž se 
uvažovalo o střeleckém výcviku, držení čistokrevných loveckých psů a 
spolupráce s jinými mysliveckými svazy nebo spolky. Prvním předsedou 
spolku byl zvolen Václav Leitl, obchodník ve Staňkově, který funkci 
vykonával v letech 1926–1934. Po něm se stal druhým a posledním 
předsedou stavitel Jan Roučka, který působil v čele spolku v letech 
1934–1942. Mezi členy spolku se nacházeli např. Ing. Václav Komrska, 
ředitel šamotky ve Staňkově, Bartoloměj Haas, odborný učitel, Václav 
Reidl, úředník, Karel Růžička, traťmistr, Josef Nozar, poštovní úředník, 
Jaroslav Chlumecký, dílovedoucí, Jan Kadera, drogista, Josef Vinš, 
ředitel kůru, nebo Ludvík Ircing, sladovnický mistr.
Lovecký klub Bor v Městysi Staňkově byl jediným mysliveckým spolkem na 
Horšovskotýnsku, a proto sdružoval členy nejen ze Staňkova, ale rovněž 
z Vránova a Horšovského Týna. V čele spolku stál předseda, kterého 
zastupoval místopředseda. Volen byl též revírník. Mimo ně se volilo 6 
členů výboru a 3 náhradníci, dále ještě 2 revizoři účtů. Z členů výboru se 
volil jednatel a pokladník. Výbor se scházel k poradám v případě potřeby, 
zpočátku jednou do měsíce. Valná hromada byla svolávána jednou ročně. 
Mimoto se několikrát ročně konaly členské schůze. 
Odstřel zvěře byl prováděn pravidelně. Ta byla pak i prodávána, např. 
v roce 1933 spolku zprostředkovával prodej denně dopoledne na náměstí 
Ludvík Žák.
Po odstoupení pohraničí v důsledku mnichovské dohody organizace 
sloužila i pro zájemce o myslivost z obcí bývalého horšovskotýnského 
okresu, které nově připadly k domažlickému okresu. V té době měl 
spolek 37 členů a obhospodařoval 3 702 ha honitby. Na základě pokynu 
Zemského svazu Českomoravské myslivecké jednoty pro Zemi českou 
čj. 982/41 ze dne 31. března 1941 lovecký klub převedl všechny své 
členy do Spolku pro řádné provozování honby pro Domažlice a okolí 
v Domažlicích. V únoru 1942 byl spolek Nižším mysliveckým úřadem 
Okresního úřadu v Klatovech vyzván, aby předložil nové stanovy. Ty byly 
vypracovány podle vzorových uveřejněných v oborovém časopise Stráž 
myslivosti. Valná hromada spolku je schválila dne 22. února 1942.
Vrchní myslivecký úřad (Oberste Jagdbehörde) příslušného ministerstva 
zemědělství a lesnictví však neuznal potřebu existence Loveckého klubu 
Bor pro Staňkov a okolí ve Staňkově a předložené stanovy neschválil, což 
oznámil předsedovi spolku 26. března 1942. Následně se dne 11. dubna 
1942 konala likvidační schůzka klubu, po níž spolek zanikl.

Radka Kinkorová

Chtěli bychom touto cestou ještě jednou poděkovat všem 
sponzorům, kteří nás podpořili při přípravách 100. výročí za-
ložení SDH Vránov. Jmenovitě jsou to Pekařství Kotačka s.r.o., 
Honební společenstvo Staňkov - město, společnosti Zethner 
s.r.o., Gerresheimer s.r.o. a sbor staňkovských dobrovolných 
hasičů, který nám pomáhal svojí technikou při soutěži. Veliký 
dík patří městu Staňkov, bez kterého bychom nemohli uspo-
řádat oslavy takových rozměrů a které nám vždy vyjde vstříc 
i při běžné činnosti našeho sboru.   Děkujeme.
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27. 5. 2023 se uskutečnil 41. ročník Staňkovského 
nezmara.
Tradiční turistické akce se za báječného počasí 
zúčastnilo celkem 329 sportovců, kterým se věnovalo 
25 pořadatelů. Na pěší túry vyšlo 213 turistů a 116 
cyklistů vyjelo na trasy cyklistické. 
Výborná akce pořádaná odborem turistiky TJ Sokol 

Staňkov by snad jen pro příští ročník mohla nabídnout i kratší trasu pro 
nejmenší.           fes

Na fotbalovou sezonu 2022/23 bude 
ze staňkovského pohledu ideální 
co nejdříve zapomenout. Zejména 
první tým v ní svým fanouškům 
vůbec nedělal radost. Za celý průběh 
krajského přeboru ani jednou 
nevyhrál, získal jen tři body za 
remízy – jeden nerozhodný výsledek 
se zrodil na podzim, dva na jaře. Tak 
tristní bilanci fotbal ve Staňkově 
nepamatuje. Mužstvo tedy po 
čtyřech letech od postupu míří o 
patro níž do I. A třídy. Béčko se 
jako nováček představilo v okresní 
III. třídě. Konečné 8. místo také 
není důvodem k oslavě, pokud by 
týmu několikrát nepomohly posily 
z „áčka“, bylo by to o něco horší. 
Pozitivní alespoň je, že v obou 
mužstvech dospělých pravidelně 
nastupovali mladí hráči, často ještě 
dorosteneckého věku.
Dorostenci obsadili v tabulce krajské 

soutěže 3. místo, o jednu příčku níž 
pak v soutěži stejné výkonnostní 
úrovně skončili starší žáci. Čtvrtá 
příčka patří v okresním přeboru 
mladším žákům. 
Snímek z jarního utkání Staňkov-
Zruč (0:1).

Fotbal

Sport

O posledním květnovém víkendu byl k vidění zajímavý zápas mezi staň-
kovskou starou  gardou a pražským uměleckým týmem s názvem Arabela. 
Výborně moderované klání na malém hřišti bylo doprovázeno řadou 
her a soutěží pro děti a vystoupeními jednotlivých umělců. Akci pořádal 
staňkovský dětský domov za podpory města Staňkov a akce měla na to 
aspirovat na fotbalové utkání roku. Jen škoda, že nepřišli diváci. Doufejme, 
že nezájem o kulturu a zde potažmo i sport nezaviní, že se podobné akce 
konat přestanou        fes


